

NOURI MZID

Professor and former Dean of the Faculty of Law at the University of Sfax (Tunisia)

Research themes: Labour law, Social security law, Fundamental freedoms and rights.

Publications:

~ N. Mzid, Regards croisés sur l'évolution des systèmes de sécurité sociale : nouveaux défis et perspectives, Faculty of Law, Sfax, 2010.

~ N. Mzid, M. Vericel, Constitution et droits des travailleurs, Faculty of Law, Sfax, 2014.

FUNDAMENTAL SOCIAL RIGHTS' INSERTION IN THE NEW TUNISIAN CONSTITUTION: AN EFFICIENCY BEING TESTED



ABSTRACT

The new Tunisian Constitution has largely consolidated the fundamental social rights that are considered a requirement for the building of any welfare state. Similarly, it has established a set of guarantees to ensure their effectiveness, even if it remains doubtful in the current context of Tunisia.

KEY WORDS : Fundamental Social Rights, Constitution, Dignity, Social justice.

RÉSUMÉ

La nouvelle Constitution tunisienne a largement consolidé les droits sociaux fondamentaux qui sont considérés comme une exigence de l'édification de tout État social. De même, elle a institué un ensemble de garanties en vue d'assurer leur effectivité, même si celle-ci reste douteuse dans le contexte actuel de la Tunisie.

MOTS CLÉS : Droits sociaux fondamentaux, Constitution, Dignité, Justice sociale.